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Onderwerp Behandeld 
in datum

Portefeuille-
houder

Inhoud Stand van zaken

Strategie Noord-
Hollandse Aanpak 
Stikstof Problematiek 

PS 17 mei 
2021

TB 11 april 
2022

Rommel Gedeputeerde Rommel geeft aan: Mocht het zo zijn het college 
het zicht heeft dat verleasen, na overleg en ook na het 
betrekken van de moties en de gedachtegangen daarbij, 
uitvoerbaar kan zijn, dan zal dat als een A-stuk op de agenda 
komen. ”. De strategie stikstok problematiek wil GS ‘lean en 
mean’ vaststellen, zodat we het kunnen gebruiken als 
noodmaatregel voor kleine, maar toch heel belangrijke zaken, 
zoals de verbetering van een weg of van een NNN-gebied, 
zodat het later, als we dat verleasen gebruikt hebben, beter 
gaat en het beter is voor de natuur. Als we dat gaan invoeren 
dan wil ik dat aangeven voor de Staten op de A-agenda.

Memo juridica komt voor het zomerreces 2022
Er komt een verklarende woordenlijst
Er wordt in het najaar 2022 opnieuw een collegetour georganiseerd. 

Uitvoeringsagenda 
Voedselvisie 2021-
2022

NLG 30 
aug 2021

Zaal Uitvoeringsagenda Voedselvisie 2021-2022: Gedeputeerde 
Zaal: De ontwikkelingen gaan snel. De provincie zal waar nodig 
en mogelijk bijsturen. De Statenleden zullen rapportages 
ontvangen over de projecten die worden opgepakt, over de 
subsidieregelingen die worden ingericht. Zij kunnen dan hun 
rol pakken om eventueel bij te sturen. Zij raad voorafgaand 
onderzoek af, omdat de provincie gewoonweg heel hard aan 
de slag moet. Zij gaat echter wel de effecten van de te nemen 
maatregelen gaan monitoren. Hierover zullen GS jaarlijks 
rapporteren aan PS. 
Gedeputeerde geeft aan dat er nog een brief naar de Staten 
komt waarin GS uitwerken hoe de inzet van de RO-
instrumenten zal worden aangevlogen
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PIP Schil Naardermeer NLG 30 
aug 2021

Rommel Pip Schil Naardermeer: 
Gedeputeerde zal nagaan of het publiceren van namen om 
juridische redenen niet noodzakelijk is. Dan zullen deze met 
onmiddellijke ingang uit de stukken moeten worden 
verwijderd.

Overzicht biodiversiteit NLG 25okt 
2021

Rommel Gedeputeerde Rommel (VVD) merkt op dat het overzicht over 
de biodiversiteit dit najaar volgt. Daarin wordt een en ander 
vertaald. Maar het is niet echt een indicator, aangezien dat 
heel lastig is. Binnenkort zal wel besproken worden hoe het 
met de biodiversiteit in Noord-Holland staat. Een exact 
moment kan gedeputeerde thans nog niet noemen, maar naar 
verwachting wordt het dit najaar.

Technische briefing 
Taskforce – agrarisch 
natuur beheer

NLG 25 
okt 2021

Rommel Rommel: nogmaals op dat het goed is om een technische 
briefing over de taskforce te organiseren. De commissie kan 
dan zien hoe er wordt omgegaan met agrarisch natuurbeheer.

Technische briefing is op 7 feb 
2022

Regionaal 
Waterprogramma 
Noord-Holland

Vislood

NLG 10 
jan 2022

En PS 31-1-
2022

Loggen Regionaal Waterprogramma Noord-Holland 2022-2027
De overstromingsrisicokaart is nu uit de lucht door ICT 
gerelateerde problemen. Hij zal kijken wanneer deze weer 
beschikbaar komt en dit laten weten.

De derogatie discussie wil gedeputeerde Loggen met collega’s 
van landbouw bespreken. Hij zal daarop terugkomen. 

De zienswijze van de waterschappen kunnen indien nodig nog 
bijgeschaafd worden. De nieuwe regering moet een kans 
krijgen. Gedeputeerde Loggen zal het initiatief nemen om na 
de zomer de stand van zaken hierin te onderzoeken. Als er dan 

Afgedaan: Er volgt nog 
schriftelijke beantwoording op de 
openstaande vraag van de CU 
inzake septic tanks. 
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onvolkomenheden blijken kan vanuit de Provincie een reactie 
volgen. 

Gedeputeerde Loggen zal kijken of hij de juridische 
consequenties in kaart kan brengen en deze naar de Staten 
toesturen. Er volgt nog schriftelijke beantwoording op de 
openstaande vraag van de CU inzake septic tanks. 

PS 31-1-22: Gedeputeerde LOGGEN: De andere hoofdmoot is 
opgesloten in het verzoek van Statenlid Cardol om met elkaar te 
kijken wat er dan wel mogelijk is binnen de KRW. Dan vertel ik u en 
dat is ook een antwoord op wat de CU stelt: We zetten al een stapje 
harder. In het coalitieakkoord is opgenomen dat we gaan kijken of we 
in een waterlichaam wel tot de KRW-doelen kunnen komen. Als we 
daar de toverformule vinden dan zouden we deze elders ook kunnen 
toepassen. Dat heeft ertoe geleid dat we met drie waterschappen 
een pilot draaien om te kijken of we binnen een afgebakend gebied 
versneld die doelen kunnen halen. Er wordt al aan gewerkt. Er wordt 
al naar gekeken. Ik zeg toe dat u wordt meegenomen in de 
ontwikkelingen rond de KRW. Ik durf niet toe te zeggen dat ik dat al 
dit jaar kan doen. Daar ben ik heel eerlijk in. Wat ik u hoorde zeggen 
is dat u behoefte heeft om meegenomen te worden in de 
ontwikkelingen rondom de KRW, de doelen, de maatregelen, om als 
Staten letterlijk en figuurlijk de vinger aan de pols te houden. U wilt 
inzicht hebben of wij in staat zijn om met elkaar een Dasboard te 
maken en of we in staat zijn, als we meer inzicht hebben rondom de 
Rijksmaatregelen. De provincie kan op basis van opgebouwde kennis, 
bijvoorbeeld vanuit de pilots, via een Dasboard, de voorstellen die 
daarin staan, delen. Vooruitlopend op de tussenevaluatie in 2024 
kunnen we daarover van gedachte wisselen met elkaar.  Ik ben bereid 
dat project ook met u in te vullen. Ik kijk wat een reële termijn is en 
daarop zal ik een tijdslijn in beeld brengen, zodat we met zijn allen 
het gevoel hebben dat we goed aan het stuur zitten.
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Loggen: De opmerking van CU over microplastics en het 
voorkomen daarvan. Collega’s zijn er druk mee. Ik moet het 
antwoord schuldig blijven. Ik kom er nader op terug.

Loggen: Er is een amendement ingediend door de PvdD. Het 
amendement laat ik aan de Staten. Ik heb gemeend, ook middels de 
ingediende zienswijzen, om recht te doen wat we allemaal doen met 
water. Toch voel ik wel bij u noodzaak om nog net een stapje meer te 
doen. Dat heeft u in uw bijdragen en moties tot uiting gebracht. Ik 
ontdek daarin drie hoofdlijnen. Ten eerste is er vislood in relatie met 
de pachtcontracten. Ik zeg toe dat ik bereid ben om te kijken wat er 
juridisch haalbaar of mogelijk is. Ik heb diverse adviezen waarom je 
het niet zou moeten doen, maar ik ben ook bereid met u de exercitie 
te doen om te kijken of wel kan. Het kan resulteren in 
bovenwettelijke maatregelen. Daarover hebben we in deze 
collegeperiode een afspraak gemaakt dat wij daartoe niet overgaan. 
Dan heeft u het wel inzichtelijk en dan weet u wel wat mogelijk is.
Vanuit de portefeuille Waterrecreatie wil ik toezeggen om te kijken of 
we bovenop hetgeen we al doen, als het gaat om omruilacties, 
inzamelacties, of we daar nog meer kunnen doen. Dan kom ik voor 
een belangrijk deel tegemoet aan die onderliggende wens om iets te 
doen tegen vislood. Ik ben ook bang, wanneer we moeten uitzoeken 
of die bovenwettelijke maatregelen juridisch houdbaar zijn, we veel 
tijd kwijt zijn en dat het een en ander al achterhaald kan zijn door de 
Green Deal of Europese regelgeving. Ik hoop dat de Staten de 
uitgestrekte hand van het college daarin aannemen.

De heer LOGGEN: komt schriftelijk terug op de vraag 
wanneer wordt verwacht dat het stimuleringspakket concreet 
is uitgewerkt.
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rapport ‘Hersteld 
vertrouwen HNK en 
bewoners van Uitdam

NLG 7 feb 
2022

Loggen Mevrouw Jellema (PvdA) heeft een vraag over het rapport 
‘Hersteld vertrouwen HNK en bewoners van Uitdam’. Heeft de 
gedeputeerde het voornemen om de voor de PS en GS 
relevante onderdelen van dit rapport te bespreken in deze 
commissie? 

Gedeputeerde Loggen reageert dat het zwaartepunt van dit 
advies ligt in de relatie tussen bewoners en het 
hoogheemraadschap. Het rapport zal ter kennisname naar de 
commissie gaan met een oplegnotitie vanuit GS en kan 
indien gewenst geagendeerd worden.

Einde Waddenfonds na 
2027 

NLG 11 
april 2022

Loggen Antwoord Loggen: Mevrouw Jellema (PvdA) stelt de cruciale 
vraag wat er dan straks gebeurt na 2027. Heel formeel gaat 
het Waddenfonds daar niet over, maar het Rijk. De 
gedeputeerden als zijnde het Dagelijks Bestuur willen daar dit 
jaar wel het gesprek met elkaar over aangaan om te kijken hoe 
de toekomst er dan uitziet. Het streven naar het einde van het 
Waddenfonds is reeds in gang gezet. Er wordt voor gezorgd 
dat de toevertrouwde middelen zijn weggezet. Vervolgens 
zullen de provincie en alle stakeholders met elkaar (moeten) 
bekijken of zij het Rijk ervan kunnen overtuigen dat het 
Waddenfonds wel een heel goed vehikel was om geld weg te 
zetten, gekoppeld aan doelen. GS zullen PS hier periodiek van 
op de hoogte houden.
Jellema: Gaat gedeputeerde nog communiceren dat er straks 
mogelijkerwijs geen Waddenfonds meer is? Men moet een 
beetje ontwennen.
Gedeputeerde Loggen antwoordt dat er nog niet 
gecommuniceerd gaat worden dat er mogelijkerwijs iets 
anders komt in de plaats van het Waddenfonds. De provincie 
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Overzicht projecten 

Technische Briefing over 
de monitorings- en 
evaluatiesystematiek

Dierenwelzijns-
organisaties gewezen 
worden op de 
mogelijkheden van het 
Waddenfonds

kan die belofte immers niet doen, want dat is nog niet zeker. 
De stakeholders van het Waddenfonds moeten eerst de 
discussie voeren dat er op het gebied van economie en 
ecologie een blijvend iets moet komen. Het Waddenfonds zou 
daartoe een heel mooi vehikel kunnen zijn. Daarover moet de 
discussie gaan en niet zozeer over het in stand houden van het 
Waddenfonds als doel op zich. Het gaat om de systematiek en 
daar zou het Waddenfonds volgens gedeputeerde een prachtig 
vehikel voor kunnen zijn. Maar wellicht zijn er voor de 
toekomst nog slimmere constructies. 
Kortom, het gaat erom dat de provincie graag zou zien dat de 
opgaven blijvend ingebed worden. Vervolgens dient bekeken te 
worden wat daarvoor het beste vehikel is. Het Waddenfonds is 
dan geen gekke gedachte. 

De Staten verzochten om een overzicht van de projecten van 
het Waddenfonds, voorzien van de huidige status. 
Gedeputeerde zal nagaan wat een logisch moment is om dat te 
verschaffen. Vooruitlopend daarop zal bekeken worden of PS 
eenmalig een extra inzicht kunnen krijgen, waarna een en 
ander keurig in de systematiek bij de jaarstukken kan worden 
opgenomen. Gedeputeerde zal het opnemen met de directeur 
van het Waddenfonds.

De Partij voor de Dieren vraagt GS om de eerste resultaten 
van de toetsing in 2023 met PS te delen. Voorts zou zij graag 
zien dat er een Technische Briefing over de monitorings- en 
evaluatiesystematiek wordt georganiseerd. Gedeputeerde 
voorziet geen problemen om een en ander met elkaar te 
organiseren. 
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Statenlid Kostic (PvdD) zou graag zien dat specifiek 
dierenwelzijnsorganisaties gewezen worden op de 
mogelijkheden van het Waddenfonds. Gedeputeerde zou de 
formulering wat breder willen trekken in de trant van: "Het 
Waddenfonds dient breder onder de aandacht te worden 
gebracht, waaronder ook bij dierenwelzijnsorganisaties." 
Alsdan kan gedeputeerde zich in het voorstel vinden.

Agenderingsverzoek C- 
naar B-agenda PvdD 
Uitvoeringsprogramma 
Waddengebied

NLG 11 
april 2022

Loggen Voorts is er nog een vraag gesteld over het rampenplan. Dit 
betreft een Rijksaangelegenheid. Toen het Regiecollege 
Waddengebied nog bestond, werd regelmatig de afwikkeling 
van de Zoe-ramp besproken. Het Rijk heeft daarmee heel veel 
leergeld opgedaan. Binnenkort komt de Beheerautoriteit 
Waddenzee weer bijeen. Bij gelegenheid zal gedeputeerde de 
vraag nog eens opnieuw stellen, om te polsen hoe het ermee 
staat. Het hele proces is uitvoerig geëvalueerd, op heel veel 
aspecten. Gedeputeerde komt er bij de Staten op terug.

Statenlid Kostic (PvdD) vraagt tot slot of gedeputeerde dan op 
z'n minst signaal vanuit de commissie in ieder geval wil 
meegeven? Gedeputeerde Loggen zegt toe dat waar het ertoe 
doet hij in ieder geval de weergave van de behandeling in zijn 
commissie zal weergeven. 

Regionale 
Veenweidestrategie

NLG 27 
juni 2022 

Rommel RVS NLG 27 juni Beantwoording door gedeputeerde Rommel 
(VVD):
-Thans vindt de consultatieronde plaats, zodat bekeken zal 
worden wat er meegenomen en verwerkt kan worden in de RVS 
1.0 en op welke wijze. De reactienota komt daar natuurlijk ook 
bij. GS zullen nog meer partijen gaan spreken. Gedeputeerde 
wil een en ander helder hebben. In oktober komt de 1.0-
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versie. Deze wordt vervolgens in november ook in PS 
voorgelegd. Het gebiedsprogramma 2023 levert niet zozeer 
een verschuiving op. Het wordt volgend jaar juli gewoon 
behandeld met zo veel mogelijk richtingen die kunnen worden 
aangeboden. Gedeputeerde tekent daarbij aan dat het 
maatwerk betreft. Zij raadt de Statenleden nogmaals aan om 
het rapport straks mee te nemen. 
-erfcoaches: Op de vragen over de erfcoaches komt 
gedeputeerde graag terug. De provincie gaat onderzoeken 
waar het het best kan worden ondergebracht. Gedeputeerde 
omarmt de suggestie en vindt het ook heel erg belangrijk. Wel 
dient bekeken te worden in welk programma het past, met de 
middelen die er al dan niet zijn. Gedeputeerde verwacht dat de 
provincie er wel uit gaat komen, aangezien het heel belangrijk 
is. In sommige gevallen wordt de optie reeds aangeboden, zij 
het dan als maatwerk. Mevrouw Koning-Hoeve (CDA) gaf aan 
dat bij zo'n loket ook de boeren zich kunnen melden die nog 
niet in zo'n transitie zitten en die nog niet met ambtenaren 
spreken, maar die wel met de handen in het haar zitten. 
Gedupeerde zal dat gaan onderzoeken, mede in overleg met 
gedeputeerde Zaal, die ook over landbouw gaat. 
-Tegen de heer Leerink (PvdA) merkt gedeputeerde op dat het 
gegeven dat de doelstelling niet wordt vastgesteld, niet 
betekent dat er geen CO2-reductie zal worden gerealiseerd. 
De provincie is namelijk overal aan de gang. Het betreft 
maatwerk in alle gebieden. Zo gauw als gedeputeerde een 
herijking en ook de cijfers heeft, zal zij bij de Statenleden 
terugkomen om doelen vast te stellen, hetzij in het 
gebiedsprogramma, hetzij op een andere wijze.
- stikstofkaart: De brief over de landelijke stikstofkaart wordt 
thans in de Tweede Kamer besproken. Er vindt nog een debat 
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over plaats. Er zijn nog verschillende moties die behandeld 
moeten worden. Gedeputeerde heeft zelf ook nog een aantal 
vragen over de kaart. Maar de lijn is dat de Staten in mei 2021 
de stikstofdoelen hebben vastgesteld. Daar is men in de 
gebiedsgerichte aanpak mee aan de slag en gaat men mee 
door. In juli 2023 wordt er een gebiedsplan samengesteld. 
Gedeputeerde gaat verder met de kaders die gesteld zijn. Als 
alles in kaart is gebracht, zal er ook een vergelijking 
plaatsvinden van hoe een en ander zich verhoudt tot de kaart 
van de minister. De minister noemde een paar punten 
waarover nog niet eerder was gesproken, zoals de veenweide, 
NNN e.d. 
-Evaluatie: Gedeputeerde Rommel antwoordt dat dat gebeurt 
in de evaluaties die nu plaatsvinden. Dat gaat gevolgtijdelijk. Er 
zijn niet voldoende mensen en ook niet voldoende capaciteit 
om het allemaal tegelijk te doen. Sommige moet je 
gezamenlijk bekijken en andere wat later. Er volgen derhalve 
nu evaluaties voor de beheerplannen. Daarin wordt zichtbaar 
wat een en ander heeft betekend. Vervolgens komt er nieuw 
beheerplan voor ieder N2000-gebied, waarin men kan zien wat 
er nog moet gebeuren.
- hoe verder: De 80%-versie van de Regionale 
Veenweidestrategie gaat nu de consultatieronde in en in 
oktober kan de 1.0-versie worden verwacht. Deze zal dan als 
A-stuk in de commissievergadering NLG worden geagendeerd, 
alsmede in PS. 

Stikstof NLG 27 
juni 2022 
rondvraag 
ged. 
Rommel 

Rommel Rondvraag 27 juni NLG stikstof. Op de kaart van de minister 
staat langs het IJsselmeer een groene strook weergegeven, die 
een bufferzone moet voorstellen. Het IJsselmeer is echter geen 
stikstofgevoelige natuur. Gedeputeerde plaatst daar derhalve 
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de nodige vraagtekens bij. Zij zal die vragen aan de minister 
voorleggen. Flevoland heeft dit ook reeds gedaan. 
Gedeputeerde zal er vervolgens op terugkomen bij de 
Statenleden.

Stikstof Road Map over 
de industrie 

PS 4 /11 
juli 2022

Rommel Gedeputeerde ROMMEL: De laatste motie, nummer 157, is van 
de SP. Die gaat over ‘niet alleen boeren’. Wij hebben daarover 
net een uitgebreid debat gehad bij de actualiteiten. Daarbij heb 
ik al aangegeven dat wij kijken naar de evenredigheid die u hebt 
vastgesteld in de Stikstofstrategie. Ik ben zelf in overleg met de 
tien stikstofpiekbelasters. Ik kom in het najaar met een Road 
Map over de industrie, wat we daar kunnen gaan betekenen. Er 
wordt aan gewerkt.

Grondwaterheffing PS 4 / 11 
juli 2022

Loggen Motie Grondwaterheffing: Het belangrijkste zal voor u de motie 
over de grondwaterheffing zijn. Wij hebben daarover al eerder in 
de commissie van gedachten gewisseld. Wij liepen toen niet aan 
tegen onwil vanuit GS, maar tegen onmogelijkheden op basis 
van de Waterwet. Dat lopen we nu weer. Wij lopen met wat u 
beoogt aan tegen artikel 7.7 van de Waterwet. Ik onderschrijf 
echter wel de gedachte van u die in de motie opgesloten zit. Ik 
zou graag de motie zoals ze er ligt willen ontraden, maar met de 
toezegging dat GS komen met een voorstel voor verhoging als er 
concrete maatregelen zijn, die passen binnen het bestaande 
wettelijk kader. GS zullen zich daarbij maximaal inspannen om 
de negatieve gevolgen van de onttrekking van grondwater en 
infiltratie te voorkomen. Ik handel dan denk ik wel in geest met 
wat u beoogt in uw motie, maar we plaatsen het dan wel binnen 
het wettelijk kader, waaraan de provincie zich ook dient te 
houden. Dit ging om motie 166. Ik doe dus een toezegging.

Wijziging reglement van 
bestuur voor het 

PS 11 juli 
2022

Loggen Gedeputeerde LOGGEN: Hoe zit het met het tijdspad. Daar zit 
nog een mate van onzekerheid in, zoals ik ook al in de 
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Hoogheemraadschap 
van Rijnland inzake 
geborgde zetels

commissie heb verteld. Het moet namelijk nog door de Eerste 
Kamer. Er lopen twee initiatieven, waarvan een is de zetels van 
Bedrijven af te schaffen. Dat zijn twee zaken die hun eigen 
merites en hun eigen tempo hebben. Wij hebben daarop geen 
invloed en ik kan daarover dus geen toezegging doen. Maar als 
het erdoor is, kan de provincie ervoor zorgen dat ze klaar is om 
de stappen te kunnen zetten die nodig zijn. Ik ga ervan uit dat 
de rijksoverheid, op het moment dat dit van kracht is, met een 
overgangstermijn gaat werken. Ik vind dat wij daar dan goed en 
adequaat op moeten kunnen reageren. Wij gaan dan natuurlijk 
niet de heel ruimte invullen die de overgangstermijn ons biedt, 
maar zo snel mogelijk als wij in staat zijn dat te kunnen doen. 
LTO zetels: gedeputeerde gaat in gesprek over de LTO zetels 
met de drie dijkgraven. Ik heb na het reces een eerste 
bijeenkomst staan met de drie dijkgraven gezamenlijk. Daarbij 
zal dit zeker een punt van gesprek worden. Wellicht kan dat 
leiden tot een vervolggesprek, maar dit is het eerste moment dat 
ik met de drie samen een gesprek heb. We kijken hoe het zich 
dan verder uitkristalliseert. Ik zal niet daags na het gesprek 
direct terugkoppelen, maar wel zorgen dat u op een gepaste 
wijze te horen krijgt hoe die overleggen verlopen zijn en wat de 
resultaten waren. Ik verwacht niet dat het bij een gesprek zal 
blijven, dus ik zal u op de hoogte houden van de voortgang.


